
Záp is 
ze schůze poradního odboru pro vzdělávání laiků Královéhradeckého seniorátu,konané 

dne 21. 11. 2008 v Týništi nad Orlicí   
 

 
Přítomni: Jakub Dvořák, Miloslav Vašina, Helena Kučerová, Marie Rybářová, Jaroslav 
Matuška 
Chyběli: Ruben Kužel, David Najbrt 
 
Obsah jednání: 
1. V úvodu setkání bylo připomenuto čtení z bible L 10, 25-37, jehož výkladem i následnou 

modlitbou posloužil Jakub Dvořák. 
2. Schválení zápisu z minulé schůze, konané 12. 9. 2008. 
3. Schválení programu schůze. 
4. Zprávu z konventu, konaného v Hradci Králové 8. 11. 2008, podali bratři Dvořák a 

Vašina, s přihlédnutím k činnosti, cílům a záměrům našeho odboru. Bylo konstatováno, že 
činnost odboru byla v seniorově zprávě zmíněna a že se k ní mezi konventuály nekonala 
žádná diskuse. Bratr Dvořák byl osobně na konventu přítomen, připraven k diskusi. 
Diskutovali jsme také o kritice ČCE, která probíhá na Evangnetu, a kritice situace v 
seniorátu obsažené v seniorově zprávě. 

5. Bratr Matuška zhodnotil setkání učitelů nedělních škol, které proběhlo v Třebechovicích 
pod Orebem 11. 10. 2008. Přítomno bylo 13 učitelů, na akci, vedenou bratrem Hrudkou, 
pozitivně reagovali a chtěli by ve vedení seminářů pokračovat. Podrobnou zprávu a záměr 
dalších akcí podá bratr Matuška co nejdříve Jakubovi Dvořákovi. Doporučili jsme další 
předběžné termíny na poslední sobotu v únoru či první sobotu v březnu příštího roku. Za 
místo konání doporučujeme Semonice či Černilov. Vyslovujeme prosbu pro bratra 
Najbrta, aby ohledně náplně akce zkontaktoval faráře Trusinu z Benešova. 

6. Zevrubně jsme zhodnotili seniorátní setkání konané 15. 11. 2008 ve Vrchlabí. 
Konstatovali jsme vysokou erudovanost a kvalitní teologickou přípravu sestry farářky 
Tabity Landové ThD. z Liberce. Téma bylo Rozhovor o kázání jako zpětná vazba pro 
kazatele. S lítostí jsme konstatovali, že bratři faráři ze seniorátu se zúčastnili jenom ve 
velmi malém zastoupení. Kladli jsme si otázku, proč tomu tak je, a zejména, jak ještě 
vylepšit propagaci našich akcí. Přítomní bratří se v anonymním dotazníku vyjadřovali 
k akci velmi příznivě. Nedostatky byly spatřovány právě v oznamování těchto akcí ve 
sborech. Bratr Vašina byl pověřen, aby na pastorální poradě 24. 11. 2008 promluvil 
v tomto smyslu s faráři, připoměl, že nestačí pouhé vyvěšení plakátu či strohá informace 
v ohláškách. 

7. Další seniorátní setkání je naplánováno do Hradce Králové na 28. 3. 2009. Doc. Beneš z 
ETF UK připraví program na téma „Kázeň v církvi“. Hradecký farář Pavel Otter je o akci 
informován a přislíbil její zázemí. 

8. Zamýšleli jsme se i nad podzimním seniorátním setkáním, uvažujeme témata jako: Coena 
(farář Grombiřík), budování sboru, historická témata, evangelické symboly. 

9. Kurz pro předčitatele proběhne 24. 1. 2009 s tématem: nácvik rétoriky, který povede 
Monika Hartmannová, profesorka češtiny z Náchoda. 

10. Bratr Dvořák je pověřen napsáním gratulace bratrovi Krapáčovi z Náchoda, k jeho 60. 
narozeninám. S vděčností jsme na bratra Krapáče vzpomínali. 

11. Předběžný termín dalšího setkání komise je určen na 20. 2. 2009 v Týništi nad Orlicí. 
  
 
Zapsala: Marie Rybářová &Jakub Dvořák 


